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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina č. 1/2011 

konaného dne 19. 1. 2011 
 
 
 
Přítomni: 

1. Antonín Pavel (předseda) 7. Kafoňková Simona 

2. Kořínek Jiří 8. Havlíček Karel 

3. Štursová Helena 9. Bambasová Jaroslava 

4. Šmardová Hana 10. Holík Pavel 

5. Šajnar Jiří 11. Kettner Lukáš (tajemník) 

6. Hájek Pavel (místopředseda)  
 
Omluveni: 

1. Rusová Marie 
 
Hosté: 

1. Měrtlová Soňa (OZ) 
 
 
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2010; 
5. Plán činnosti zdravotní komise na rok 2011; 
6. Různé; 
7. Závěr. 
 
 
1. Zahájení zasedání 
Pavel Hájek, místopředseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná.  
 
 
2. Schválení programu 
Pavel Hájek přednesl návrh programu zasedání. Ten byl upraven do následující podoby: 
 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2010; 
5. Plán činnosti zdravotní komise na rok 2011; 
6. Děkujeme, odcházíme; 
7. Různé; 
8. Závěr. 
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Takto upravený program zasedání byl 7 hlasy schválen. 
 
 
3. Kontrola zápisu  
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 
4. Zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2010 
Členové komise byli informování o zhodnocení činnosti za rok 2010. 
 
 
5. Plán činnosti zdravotní komise na rok 2011 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem plán činnosti komise na rok 2011. Jiří Kořínek 
vznesl požadavek na výměnu bodů v měsících březnu a květnu, a tím pádem došlo ke sloučení 
2 bodů v březnu do jednoho bodu. 
 
 
Během jednání se dostavily členky komise Simona Kafoňková a Hana Šmardová. 
 
 
Usnesení 01/01/2011/ZdK 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina 
schvaluje 
upravený plán činnosti zdravotní komise na rok 2011. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Děkujeme, odcházíme 
Lukáš Kettner podal informace k výzvě „Děkujeme, odcházíme“. Dne 5. 1. 2011 se hejtman 
kraje Vysočina Jiří Běhounek sešel s ředitelkou ZZS a s řediteli pěti krajských nemocnic 
a ti předložili první přehledy o struktuře nejvíce postižených oddělení. Odchody z nemocnic 
na Vysočině podložilo svou výpovědí 56% lékařů. Nejvíce v Nemocnici Jihlava. V budoucí 
personální struktuře oborů je prvotní předpoklad, že krajská Nemocnice Pelhřimov bude 
schopna v míře svých kapacit poskytnout nadále intenzivní zdravotní péči. V ostatních krajských 
nemocnicích by byla poskytována ambulantní péče plus případně zajištěn omezený provoz 
některých lůžkových oddělení. Dne 17. 1. 2011 proběhlo další setkání, kde bylo konstatováno, 
že personální situace podložená podanými výpověďmi, se v nemocnicích nezměnila. 
Nebyl zaznamenán žádný zásadní posun a nejsou žádné náznaky z řad lékařů, že by mohlo 
dojít ke zvrácení jejich rozhodnutí. 
Nemocnice Havlíčkův Brod – zastaven příjem pacientů na akutní lůžka 
Nemocnice Jihlava - ambulantní režim 
Nemocnice Nové Město na Moravě - umožňují provoz na 2 operačních sálech, dále poskytování 
péče na 1 lůžkové stanici chirurgie, 2 stanicích interny, LDN, ambulantní provoz na dětském 
oddělení, infekčním oddělení, neurologii, očním oddělení, ORL, urologii a oddělení TRN. 
Nemocnice Pelhřimov - provoz zachován v plném rozsahu 
Nemocnice Třebíč – ambulantní selektivní péče pro prvotní posouzení akutního zdravotního 
stavu, příjem nezbytných život ohrožujících stavů v rámci kapacity ARO 
V Nemocnici Havlíčkův Brod všichni anesteziologové podali výpovědi. Ředitelé nemocnic 
byli požádáni, aby i nadále jednali s lékaři. Dále proběhla schůzka hejtmana kraje Vysočina 
Jiřího Běhounka se zástupci LOKu, starosty měst kde se nacházejí krajské nemocnice, 
odborovými svazy sester, pracovníky NLZP. Ze strany nemocnic bylo sděleno, že lékaři 
ve výpovědi nemají zájem na poškození dobrého jména krajského zdravotnictví, 
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neboť proti němu není protest namířen. Pavel Hájek vznesl dotaz, kolik bylo podáno výpovědí 
ze strany externistů u zdravotnické záchranné služby. Lukáš Kettner odpověděl, že žádná 
výpověď do současné doby nebyla podána. Pavel Hájek dále vznesl dotaz na statistiku výpovědí 
v nemocnicích kraje Vysočina. Lukáš Kettner odpověděl, že v přepočtu na fyzické osoby: 
Nemocnice Havlíčkův Brod 71, Nemocnice Jihlava 111, Nemocnice Nové Město na Moravě 93, 
Nemocnice Pelhřimov 35 a Nemocnice Třebíč 84. Simona Kafoňková vznesla dotaz, 
na statistiku výpovědí v nemocnicích kraje Vysočina v přepočtu na úvazky. Lukáš Kettner 
odpověděl, že: Nemocnice Jihlava 68 %, Nemocnice Nové Město na Moravě 61 %, Nemocnice 
Havlíčkův Brod 51 %, Nemocnice Třebíč 55 % a Nemocnice Pelhřimov 35 %. Pavel Hájek 
vznesl dotaz, zda i primáři uvažují o podání výpovědí. Lukáš Kettner odpověděl, že mezi 
podanými výpověďmi jsou i primáři. Jiří Kořínek doplnil, že VZP musí vyčkat na situaci, 
která bude po 1. 3. 2011. Do tohoto data se z hlediska financování zdravotnických zařízení 
nic nemění. Lukáš Kettner doplnil, že v případě špatné situace bude ministerstvo zdravotnictví 
vyzváno ke sdělení informací: zda fakultní nemocnice budou poskytovat péči, v jaké výši, 
kam má být pacient převezen atd. 
 
 
Během jednání se dostavil člen a zároveň předseda komise Pavel Antonín. 
 
 
Jiří Kořínek doplnil, že VZP má smluvní vztah, který je založ na objemu určité kapacity 
sortimentu zdravotní péče, tzv. příloha č. 2 ke smlouvě. Tato příloha se bude na konci měsíce 
března aktualizovat. Jedná se o povinnost smluvních zařízení. Při zúžení registrace musí být 
vypsáno výběrové řízení. Pavel Hájek doplnil, že v průběhu let v kraji Vysočina došlo 
u zdravotnického personálu k navýšení mezd o 11%. Jiří Kořínek řekl, že druhý nejmenší 
průměr nákladů na pacienta na stejné výkony je v kraji Vysočina. Jiří Šajnar vznesl dotaz, 
co bude s personálem, který bude od 1. 3. 2011 nadbytečný. Lukáš Kettner odpověděl, 
že se mapují možné varianty řešení, v současné době se jeví jako nejpravděpodobnější varianta 
ta, že tento personál bude doma z důvodu „Překážky na straně zaměstnavatele“. Pavel Holík 
vznesl dotaz, jakou částku kraj Vysočina vyčlení ze svého rozpočtu na zvýšení mezd lékařů. 
Lukáš Kettner odpověděl, že v rozpočtu kraje na rok 2011 na  kapitole zdravotnictví není přímo 
položka určená na navýšení mezd zdravotnických pracovníků, nicméně je na  kapitole 
zdravotnictví vyčleněna částka ve výši cca 55 mil Kč určená na investice, realizaci strategických 
rozhodnutí kraje a 50 mil Kč ve „velké“ rezervě kraje. Lukáš Kettner doplnil, že ředitelé nemocnic 
mohou vzít zpět propuštěné lékaře, neboť je to plně v jejich kompetenci. Pavel Hájek vznesl 
dotaz na průběh vyhlášení soutěže „Bezpečná nemocnice“. Soňa Měrtlová podala ucelené 
informace k průběhu soutěže a následně i k celostátní konferenci „Dny bezpečí“. 
 
 
Usnesení 02/01/2011/ZdK 
Zdravotní komise Rady kraje Vyso čina 
byla seznámena 
s aktuální situací, hodnotí ji jako velmi závažnou a 
doporu čuje  
představitelům kraje dále intenzivně jednat se všemi účastníky zainteresovaných stran. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
7. Různé 
Zasedání Zdravotní komise Rady kraje Vysočina č. 2/2011 se uskuteční ve st ředu 16. 2. 2011 
od 16:00 hod., v sídle Krajského ú řadu kraje Vyso čina, zasedací místnosti A 2.15. 
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8. Závěr 
Místopředseda poděkoval všem přítomným za účast a aktivní diskusi a ukončil jednání. 
 
 
 
 
Pavel Hájek v. r. 
místopředseda Zdravotní komise Rady kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
 

Zpracovala a zapsala Eva Charvátová dne 20. 1. 2011. 


